
SCHRIFTELIJKE VRAAG

nr. 117
van LYDIA PEETERS
datum: 23 november 2018

aan JOKE SCHAUVLIEGE
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

Vlaamse investeringsprojecten (VIP’s)  -  Stand van zaken

In de Beleidsbrief Omgeving 2018-2019, Strategische Doelstelling 3 ‘Eenvoudige en 
doeltreffende instrumenten’, Operationele Doestelling 13. ‘Inzet op vooroverleg en 
bemiddeling: iedereen VIP’ vermeldt de minister dat haar VIP-begeleiding (Vlaamse 
investeringsprojecten) jaarlijks honderden dossiers in goede banen leidt. Met de VIP’s 
wordt een vlotte behandeling van publieke en private Vlaamse Investeringsprojecten 
beoogd.

1. a) Hoeveel dossiers begeleidde VIP het afgelopen jaar? Graag een overzicht per 
provincie.

b) Hoe verhoudt zich dat tot de voorbije jaren? 

c) Wat heeft dit voor gevolgen?

2. a) Hoeveel VIP-projecten vonden plaatsen in de knooppunten (volgens de 
strategische visie Beleidsplan Ruimte Vlaanderen (BRV))?

b) Hoe verhoudt zich dat tot de andere VIP’s? 

c) Wat is hier de verhouding met de voorgaande jaren? 

3. Merken we op het gebied van VIP’s een trend richting knooppunten?

4. In opvolging van mijn schriftelijke vraag nr. 538 van 4 juni 18: hoeveel 
windturbineprojecten hebben in 2017 gebruikgemaakt van de VIP-werking? 



JOKE SCHAUVLIEGE 
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

ANTWOORD
op vraag nr. 117 van 23 november 2018
van LYDIA PEETERS

1. a) Dit jaar (2018, tot november) kregen tot nu toe een tachtigtal dossiers een 
begeleiding op maat. Het betreft een twintigtal officiële 
omgevingsvergunningsaanvragen op de verschillende beleidsniveaus en daarnaast 
dossiers waar een vooroverleg werd opgestart. Hiernaast loopt de begeleiding van 
vroegere dossiers die nog in een procesfase zitten verder.

b) Dit aantal is vergelijkbaar met de vorige jaren. 

c) De VIP-werking zal worden verder gezet aangezien de positieve werking richting 
realisatie van projecten is bewezen. Vooroverleg  biedt het voordeel dat er een 
optimale begeleiding van het te doorlopen proces kan gebeuren en dat ook het 
initiatief projectmatig intens wordt begeleid. Er wordt gezocht naar een verbreding 
van het draagvlak en vanuit de ervaring van de cel VIP wordt gemeld dat ook 
ruimtelijke kwaliteit vaak doorslaggevend kan werken in de totstandkoming van 
een consensus. De consensus veronderstelt een akkoord met alle betrokken 
actoren op alle beleidsniveaus. 
Ook het verhogen van het realisatiegehalte van het eigenlijke project behoort tot 
de streefdoelen van de cel VIP. Vaak wordt er getracht om te komen tot een 
aantal synergiën met andere projecten die elkaar op een positieve manier kunnen 
ondersteunen en aanvullen, ook wanneer de timing van deze projecten niet met 
elkaar strookt. Een project goedkeuren met het achterliggend idee dat andere 
projecten die hier mogelijks op aansluiten niet worden gehypothekeerd, is hierbij 
een evidentie.

2. a) Er werden dit jaar tot op heden geen dossiers opgestart voor knooppunten die 
passen binnen de strategische visie vanuit het BRV. Wel werden enkele projecten 
vanuit het verleden die hier betrekking op hebben, verder gezet met de nadruk op 
stationsomgevingen.

b) Er zijn dit jaar tot nu toe geen VIP-dossiers opgestart die rechtstreeks verband 
houden met knooppunten.

c) In het verleden werden enkele stationsomgevingen opgestart die nog steeds 
procesmatig doorlopen. 

3. Er wordt geen trend richting knooppunten waargenomen.

4. Hierbij enkele cijfers voor windturbines gerealiseerd in Vlaanderen :

Jaar WVL OVL VLBR ANT LIM TOT. VL
201
3

WT 58 72 9 56 36 231

vermogen 110 
MW

153 
MW

14 MW 114 MW 82 MW 473 MW

201
4

WT 66 75 11 69 69 290

vermogen 129 159 18 MW 143 MW 151 MW 601 MW



MW MW
201
5

WT 75 106 18 79 97 375

vermogen 153 
MW

246 
MW

32 MW 167 MW 207 MW 806 MW

201
6

WT 87 117 23 90 110 427

vermogen 172 
MW

271 
MW

44 MW 201 MW 234 MW 923 MW

201
7

WT 87 151 25 117 120 500

vermogen 172 
MW

370 
MW

51 MW 280 MW 264 MW 1137MW

De hierboven vermelde cijfers spreken voor zich. Over een tijdsspanne van vijf jaar is 
het vermogen, dat voortkomt uit windturbines ruimschoots verdubbeld. In de VIP-
begeleiding van windturbine-projecten is veel aandacht gegaan naar 
draagvlakvorming als een zeer belangrijk item.
Tevens is er intensief overleg geweest met de luchtvaartsector (zowel Defensie, 
Belgocontrol als FOD Luchtvaart).
Er moet worden vastgesteld dat er nog vaak beroep wordt ingesteld tegen 
vergunningen voor windturbines. Vandaar dat er vanuit de cel VIP extra wordt 
gevraagd om in te zetten op draagvlakvorming. Een transparante procesvoering is 
hierbij noodzakelijk, waarbij communicatie en participatie belangrijke factoren zijn.


